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SLOVO STAROSTY
Vážení spoluobčané,

dnešní úvodník si dovolím věnovat člověku, kterého si skutečně nesmírně vážím. 
Je to člověk, který ví o naší obci zřejmě mnohem více, než my všichni dohromady a je 
u všeho podstatného, co se v Ludgeřovicích děje. Často je na různých akcích a třeba si 
jej ani nevšimneme, máme však jistotu, že se svým fotoaparátem nenápadně pořizuje 
cenné svědectví o všem zajímavém. Každý týden si na webu obce můžeme prohlédnout 
jeho fotografie a přečíst jeho články, v každém vydání Ludgeřovického zpravodaje jsou 
jeho příspěvky. Ludgeřovice mají díky němu 
nádherné obecní kroniky, které jsou ve srov-
nání s některými jinými opravdovým skvos-
tem.

Tím skvělým člověkem je pan Ing. Adolf 
Vjačka. V září se dožil krásného životního 
jubilea, když oslavil 80 let. Pevně věřím, že 
i další dlouhé roky prožije ve zdraví, pohodě, 
spokojenosti a těším se na mnoho krásných 
článků i fotografií. Jménem všech občanů mu 
také děkuji za jeho dosavadní aktivní práci 
a nebojím se říci, že je pro nás všechny oprav-
dovým vzorem.

Ještě jednou za nás všechny: DĚKUJEME!!!
Mgr. Daniel Havlík

starosta obce

SLOVO STAROSTY

SLOVO STAROSTY

Z 5. zasedání zastupitelstva obce
11. listopadu se v sále Obecního domu konalo 5. zasedání zastupitelstva obce. Pří-

tomno bylo 16 zastupitelů, jejich jednání sledovalo 5 občanů obce. Před projednáváním 
bodů programu předali starosta Daniel Havlík s místostarostkou Alenou Janošovou 
ocenění obce osmdesátinásobnému dárci krve panu Tomášovi Hrubému.

Zastupitelé pak mimo jiné vzali na vědomí rozpočtová opatření v rozpočtu obce na 
rok 2019 a závěrečný účet Sdružení obcí Hlučínska. Projednali a rozhodli o poskytnutí 
dotace z rozpočtu obce pro Charitu Hlučín a také o poskytnutí f inančního daru VŠB 
– TU, katedře architektury v rámci spolupráce školy s obcí při řešení rozvojových pro-
gramů obce jako je příklad zakomponování farské zahrady do budoucího centra obce.

V závěrečné diskusi se hovořilo především o překonávání komplikací na cestě k zís-
kání stavebního povolení pro kruhový objezd na křižovatce ulic Hlučínská a Markvar-
tovická.

ZASTUPITELSTVO OBCE
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AV.

Výtah z Usnesení z 5. zasedání Zastupitelstva  
obce Ludgeřovice
(dále ZO), konaného dne 11. 09. 2019 v Obecním domě v Ludgeřovicích

•	 ZO schválilo program 5. zasedání, který předložil starosta obce. ZO rozhodlo, že 
o každém bodu programu se bude hlasovat samostatně a veřejně.

•	 ZO vzalo na vědomí platnost zápisu ze zasedání ZO č. 4, konaného dne 12. 6. 2019.
•	 ZO schválilo zprávu tajemníka OÚ o kontrole plnění usnesení zastupitelstva obce č. 20, 

3 a 4.
•	 ZO vzalo na vědomí informace ekonomky obce o rozpočtových opatřeních č. 11/2019, 

12/2019 a 13/2019 schválených v souladu se zmocněním, uděleným radě obce zastupitel-
stvem obce na 17. zasedání ZO dne 11. 10. 2017.

•	 ZO rozhodlo v souladu s ustanovením § 85 písm. c) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení), o uzavření Dodatku č. 1 ke Smlouvě o poskytnutí dotace ze dne 29. 3. 
2019 mezi Obcí Ludgeřovice (poskytovatel dotace) a Charitou Hlučín, se sídlem U Bašty 
275/3, 748 01 Hlučín (příjemce dotace). ZO zmocnilo starostu obce k podpisu Dodatku 
č. 1 ke Smlouvě o poskytnutí dotace ze dne 29. 3. 2019, a to ve znění návrhu, předloženého 
k projednání.

•	 ZO vzalo na vědomí Závěrečný účet dobrovolného svazku Sdružení obcí Hlučínska 
za rok 2018 včetně Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření dobrovolného svazku 
Sdružení obcí Hlučínska za rok 2018 ze strany Moravskoslezského kraje a včetně Zprávy 
Kontrolní a revizní komise při Sdružení obcí Hlučínska o výsledku kontroly hospodaření 
dobrovolného svazku Sdružení obcí Hlučínska za rok 2018.

•	 ZO zmocnilo starostu obce k jednání s představiteli družebních měst Tisovec, Putnok 
a Nowy Zmigród o ukončení partnerství s polskou obcí Nowy Zmigród z důvodu dlou-
hodobého neplnění závazků ze smlouvy o spolupráci mezi partnerskými městy a obcemi 
ze strany obce Nowy Zmigród.

•	 ZO rozhodlo v souladu s ustanovením § 85 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení), o uzavření Darovací smlouvy, na základě které dárce, Obec Ludgeřovi-
ce, daruje obdarovanému, Vysoké škole báňské – Technická univerzita Ostrava, fakulta 
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KULTURA

OBECNÍ KNIHOVNA LUDGEŘOVICE

Tradiční každoroční pasování nových mladých čtenářů
Letos se k tomuto aktu sešli 17. září žáci 

všech tří druhých tříd naší základní školy 
vedeni jejich učitelkami v obecní knihovně 
s „rytířem knihomolem“ (starosta Daniel 
Havlík) a „královnou pohádkou“ (knihov-
nice Jana Baránková), aby absolvovali slav-
nostní pasování na „příslušníka řádu čte-
nářského“. Každý žák musel přečíst jednu 
větu z knihy pohádek. Ti, se kterými rodiče 
pravidelně čtou, byli suverénní, klidně by 
přečetli i celou knihu. Na druhé straně byli 
i takoví, jejichž čtení bylo trochu kostrbaté. 
Svou větu však přečetli všichni, učitelky i rytíř knihomol byli spokojeni a mohlo se začít 
pasovat. Každý žák před rytířem poklekl, slíbil plnit slib řádu čtenářského a byl pasovacím 
mečem uveden mezi jeho členy. Královna pohádka každému předala pasovací listinu a po-
hádkovou knihu. Rytíř knihomol pak čerstvě pasovaným čtenářům vysvětlil, jak je důležité 
pro úspěšný život hodně číst, také jak je potřeba knih si vážit a chránit je. Byla to krásná 
slavnost. Končila společným fotografováním na památku.

stavební, sídlem 17. listopadu 15/2172, 708 00 Ostrava – Poruba, finanční částku ve výši 
50.000,– Kč.

•	 ZO zmocnilo starostu obce k podpisu darovací smlouvy ve znění návrhu, předloženého 
k projednání.

•	 ZO vzalo na vědomí zprávu starosty o průběhu jednání 5. zasedání ZO Ludgeřovice.
VB.

AV.



10 / 2019 LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ

5

Country odpoledne pro celou rodinu
Mnoho z nás pamětníků zažilo tradiční karnevaly 

v areálu myslivecké chaty Ostříž v Ludgeřovicích a vět-
šina na ně nostalgicky vzpomíná. Proto se Komise pro 
kulturu, sport a sociální záležitosti při obci Ludgeřovi-
ce rozhodla tuto tradici obnovit a rozšířit, aby si přišli 
na své nejen dospělí, ale i děti.

Myslivci chatu oprášili, opravili, co se dalo, obnovili 
lavičky, vysekali náletové dřeviny, pokosili trávu. Tech-
nické služby navezly stánky a pivní sety. Paní Monika 
Kolenková zajistila prodejce občerstvení všeho druhu a další organizační záležitosti. Paní Marké-
ta Haburová a Pavla Hudeczková připravily soutěže pro děti. Další členové komise – pánové Filip 
Talacek a Radek Dvořák se postarali o technické věci a reprodukovanou hudbu.

Po usilovných přípravách nastal 7. září 2019 den D, kdy měla akce vypuknout. Od samé-
ho rána pořadatelé vzhlíželi k obloze, 
na které zářilo sluníčko, a věřili, že se 
nepříznivá předpověď počasí nesplní. 
V areálu chaty vyrostlo i několik pár-
ty stanů. Zástupci spolků – důchodci, 
sportovci, skauti – učitelky ZŠ a další 
naváželi dobroty, aby nikdo během 
odpoledne a večera nestrádal hlady 
a žízní.

Od 15 hodin se areálem nesla hudba 
a vůně guláše, který připravili myslivci. Děti přicházely i s rodiči, všichni vybaveni pláštěnkami 
a deštníky. Soutěžily ze všech sil a byly za to odměněny sladkostmi a dárky, které jim věnovala 
obec a sponzoři. Přišel mezi ně také kouzelník, který nadchl a pobavil nejen je, ale i jejich rodiče. 
A ti nebojácnější si mohli nechat namalovat na obličej obrázek dle vlastního výběru. Ludgeřovič-
tí hasiči ukázali nové hasičské auto. Umění 
v práci se sekyrkou a bičem předvedl kovboj 
se svojí asistentkou.

Už to vypadalo, že vše klapne. Něja-
ká kapka deště přece nikoho neodradí. 
V 18 hodin dorazili členové country kapely 
Šviháci a rozbalili své nástroje. To už ale 
začal déšť houstnout. Stále jsme se nevzdá-
vali, kapela hrála, odvážlivci, kteří přes ne-
přízeň počasí opustili své domovy a přišli 
akci podpořit, roztančili „parket“. S postupujícím večer se však déšť stával nesnesitelným, a tak 
pořadatelé akci před půlnocí ukončili, trochu zklamáni počasím, ale s pevným předsevzetím, že 
Country odpoledne pro celou rodinu s karnevalem v příštím roce uspořádají znovu.

Za KKSaSZ
Alena Janošová, místostarostka
Fotografie Markéta Haburová
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Koncert Svatováclavského hudebního festivalu
V neděli 15. září se v na-

šem kostele uskutečnil jeden 
ze 32 koncertů 16. ročníku 
tohoto festivalu. Konal se 
s f inanční podporou obce 
Ludgeřovice. Záštitu převzal 
starosta obce Daniel Havlík. 
Účastnilo se asi 200 poslu-
chačů. Koncert zahájili ře-
ditel festivalu Igor Františák 
a místostarostka Ludgeřovic 
Alena Janošová.

Na programu byla duchov-
ní hudba 20. století. Hrála se 
skladba estonského skladatele 
Arvo Pà̀ rta nazvaná Fratres 
pro housle, smyčce a bicí. Další dvě skladby byly od českého skladatele Františka Gre-
gora Emmerta a to Žalmové písně pro mezzosoprán a varhany (výběr) a Symfonie č. 
25 pro violu, varhany, mezzosoprán a smyčce. Účinkovali: Brněnský soubor Ensemble 
Opera Diversa s dirigentem Janem Bělohlávkem a slovenští interpreti houslista Milan 
Paľa, varhaník Marek Paľa, mezzosopranistka Jarmila Balážová. Všichni účinkující 
hráli a zpívali celý koncert z kůru. Na konec se přišli pozdravit s publikem dirigent 
a slovenští interpreti.

Tento náročný koncert byl velkým duchovním zážitkem. Výkon interpretů byl obdi-
vuhodný, posluchači ho po zásluze odměnili hodně dlouhým potleskem.

AV.

Kalendář akcí
 1. 10. 2019  Setkání členů Klubu důchodců Vrablovec (Společenský dům na 

Vrablovci)
11. 10. 2019 Otevíráme hnízdo (Lesní školka na Vrablovci)
12. 10. 2019 Svoz velkoobjemového a nebezpečného odpadu
13. 10. 2019 Benefiční koncert (kostel sv. Mikuláše)
15. 10. 2019  Setkání členů Klubu důchodců Vrablovec (Společenský dům na 

Vrablovci)
16. 10. 2019 Bowling Klubu důchodců Vrablovec (restaurace Selský dvůr)
18. 10. 2019 Jubilanti Klubu důchodců Ludgeřovice (sál Obecního domu)
19. 10. 2019 Vítání občánků (obřadní síň v budově Obecního úřadu)
29. 10. 2019  Setkání členů Klubu důchodců Vrablovec (Společenský dům na 

Vrablovci)
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 4. 11. 2019  Beseda – Mráz a břečka – Jak oblékat děti, aby si užily zimu  
(Lesní školka na Vrablovci)

 8. 11. 2019 Divadelní představení – akce ČČK Vrablovec (sál Obecního domu)
 9. 11. 2019  Den válečných veteránů a 101 let od konce 1. světové války 

(Menšíkové louka)
 9. 11. 2019 Ludgeřovická krosová 10 (areál hřiště TJ Ludgeřovice)
12. 11. 2019  Ludgeřovický krmáš v Klubu důchodců Vrablovec (Společenský dům 

na Vrablovci)
16. 11. 2019 Benefiční koncert (kostel sv. Mikuláše)
16. 11. 2019  Výstava postavových kanárů a exotů (chovatelský areál Ludgeřovice)
17. 11. 2019  Výstava postavových kanárů a exotů (chovatelský areál Ludgeřovice)
20. 11. 2019 Setkání členů Klubu důchodců Ludgeřovice (sál Obecního domu)
26. 11. 2019  Setkání členů Klubu důchodců Vrablovec (Společenský dům na 

Vrablovci)
29. 11. 2019  Rozsvícení vánočního stromu na Vrablovci (u Společenského domu na 

Vrablovci)
30. 11. 2019 Vánoční trhy (sál Obecního domu)
30. 11. 2019 Rozsvícení vánočního stromu (Menšíkové louka)
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Soutěž „Ekologická škola v Moravskoslezském kraji“
Naše škola se zapojila do soutěže „Ekologická škola v Moravskoslezském kraji ve školním 

roce 2018/2019“. V průběhu celého školního roku jsme s dětmi pracovali v oblasti enviro-
mentální výchovy. Sbírali jsme staré baterie, mobily, papír, plastová víčka, citronovou kůru. 
Třídíme odpad. Byli jsme součástí těchto projektů: „Hledej pramen vody“, „Emise“, „Sku-
tečně zdravá škola“, „Recyklohraní“, „Světový den míru“, „Ovoce do škol“, „EkoEnergie 18 
– Chytrý region“, „Jak na výuku EVVO na Hlučínsku?“. Pořádali jsme i charitativní aktivity 
a podpořili lidi v nouzi a to akcí Světový den míru a Den svatého Valentýna.

Naše děti byly úspěšné i v soutěžích:
Např. v krajské soutěži Objektiv 2018 se umístil na 1. místě v kategorii řemeslná tvorba 

Jakub Malčok z 9. A v technických dovednostech. Vyrobil ekologickou loď.
Hasičský záchranný sbor ČR připravil vědomostní soutěž pro žáky základních škol k pro-

věření znalostí z oblasti požární ochrany a ochrany obyvatelstva na Vánoce s Hasičskými 
pohádkami. Žák Patrik Adámek z 9. A se zapojil do této soutěže a vyhrál knihu pohádek.

V soutěži stromy na Hlučínsku byli oceněni fotoalbem a diplomem tito žáci: Vojtěch 
Havlík, Vojtěch Šenkeřík, Luboš Adámek, Michael Kubina, Tereza Janíková, Filip Fryštac-
ký, Erica Steppková ze 7. A, Veronika Nevímová z 6. B, Agáta Novotná, Marlene Hof-
richter, Amálie Rykaluková ze 7. C, Denisa Prochásková z 8. B, Markéta Bartáková z 8. 
A a Barbora Kološová z 9. B.

Soutěž o nejkrásnější obrázek v ČSCH Ludgeřovice podpořil i Ústřední výkonný výbor 
ČSCH a věnoval do soutěže poháry. Vítězkou celé soutěže se stala Tereza Florková z 6. A. 
Dále pořadatelé udělili 1. místo Veronice Kučerové z 8. A, 2. místo obsadila Marie Kampí-
ková z 6. A. Na krásném 3. místě se umístila Klára Partilová z 9. B. Úspěšní žáci dostali od 
pořadatelů sladkou odměnu.

Štěpán Lesňák z 9. B získal 3. cenu a Marlene Hofrichter ze 7. C 2. cenu v soutěži Pokos, 
kterou připravilo Ministerstvo obrany.

Pořádali jsme školy v přírodě, jazykové pobyty v přírodě, lyžařské kurzy, cyklistický kurz, 
vycházky do přírody, spolupracujeme se ZOO Ostrava. S dětmi pěstujeme zeleninu, bylin-
ky.

Do soutěže dorazilo celkem 52 přihlášek. Získali jsme referenční list a dárkové poukazy 
ve výši 10.000 Kč pro naši školu, které nám budou předány na slavnostním vyhlášení výsled-
ků soutěže v budově krajského úřadu v Ostravě.

Děkujeme všem zapojeným za výbornou spolupráci.
kolektiv zaměstnanců ZŠ a MŠ Ludgeřovice

Letní škola s iPady
Naši učitelé nezaháleli ani o prázdninách! Také letos se pět pedagogů zúčastnilo čtyř-

denní Letní školy s iPady na Malé Morávce. Paní učitelky se zdokonalily v práci s videem, 
fotografií, osvojily si efektivní způsoby tvorby příprav na vyučování a seznámily se s aplika-
cemi zaměřenými na zpětnou vazbu. Ani letos nechyběly workshopy věnující se rozšířené 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA
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realitě a programování. V rámci společného odpoledního programu plnily v předem rozlo-
sovaných skupinách úkoly v Karlově Studánce. Měřily hluk, tlak a naučily se ovládat iPad 
pro nevidomé.

Z letní školy si přivezly spoustu inspirativních nápadů a těší se, až je budou moci apliko-
vat společně s dětmi ve školce a škole.

Mgr. Miroslava Bartusková, Mgr. Natálie Nevřelová,
Mgr. Aneta Podolewská, Mgr. Sylvie Špetíková a Mgr. Petra Šenkyříková

Slavnostní zahájení školního roku 2019 – 2020
2. září se ve velké chodbě ludgeřovické základní školy sešli v 8 hodin žáci druhých až 

devátých tříd, jejich učitelé a učitelky, rodiče a také hosté a to starosta obce Daniel Havlík, 
ludgeřovický farář Václav Koloničný, důstojník České armády jáhen Zdeněk Uher a předse-
da SRPDŠ Pavel Borek, aby zahájili školní rok. Všechny přivítala učitelka Marcela Bilová. 
Úvodem tři žačky školy zarecitovaly a zahrály. V krátkých proslovech hosté dětem popřáli 
dobré výsledky v učení. Nakonec promluvil ředitel školy Karel Moric. Školní rok byl zahájen 
a žáci se svými třídními učiteli se rozešli do tříd.

V devět hodin přivedli rodiče do velké chodby letošní prvňáčky, aby byli slavnostně de-
korováni na žáky prvních tříd a aby prožili svůj první den školní docházky. Dekorovali je 
žáci devátých tříd. Hosté a ředitel školy pověděli čerstvým žáčkům povzbudivá slova a uči-
telky si prvňáčky odvedly do tříd.

V tento den bylo venku ošklivé chladné deštivé počasí, které tvrdě kontrastovalo s hor-
kými slunečnými dny letošních prázdnin. V ludgeřovické krásné, slavnostně vyzdobené 
a během prázdnin dále vylepšované základní škole však špatné počasí nikomu nevadilo, bylo 
v ní příjemně žákům i učitelům. Bylo to na nich vidět.

AV.

Zahájení provozu zrekonstruované mateřské školy v ulici 
Hlučínská

Tato Mateřská škola Sovičky patří k Základní a mateřské škole Ludgeřovice. V loň-
ském roce začala obec Ludgeřovice její zásadní rekonstrukci, dostavbu nového pavilonu 
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a úpravu pozemku celé-
ho areálu školy. Důleži-
tým záměrem bylo i zís-
kání prostor pro třetí 
oddělení školky k dosa-
vadním dvěma. Staveb-
ní práce byly v souladu 
s plánem dokončeny 
do začátku současného 
školního roku. Výsle-
dek je perfektní a to 
jak nový pavilon, tak 
i rekonstrukce původ-
ní budovy školky (byla 
jako rodinná vilka po-
stavena v první čtvrtině 
20. století) v neposlední 
řadě i celého areálu (viz fotografie). 2. září v 10 hodin se na pozvání starosty obce Da-
niela Havlíka ve školce sešli k aktu oficiálního ukončení projektu a zahájení provozu 
školky ti, kteří se o rekonstrukci významně zasloužili. Pozvání přijala rovněž zástup-
kyně Centra pro regionální rozvoj Ing. Gabriela Janošová, která zároveň zastupovala  
Ministerstvo pro místní rozvoj ČR (MMR). Právě dotace z MMR ve výši více než 
12,4 milionů Kč pokryla podstatnou část celkových nákladů, které činily necelých 
17 milionů Kč.

Dále přišli např. projektant, architekt, stavební dozor, majitel stavební f irmy a jeho 
nejbližší spolupracovníci, členové rady obce, pracovníci obecního úřadu, farář, jáhen, 
ředitel školy, jeho zástupkyně a další, které jsem nestačil zaznamenat.

Děti a jejich učitelky byly ve školce už od rána a po desáté hodině, kdy byla celá sta-
vební akce oficiálně zakončována, děti účastníkům zazpívaly písničku, byla přestřižena 
páska a školku požehnal pan farář. Všichni účastníci viděli při procházení školku už 
vlastně v plném provozu a mohli tak lépe vnímat výsledek celého projektu. Byli velmi 
spokojeni.
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AV.

Kovbojky z naší školy školky na Ostříži
Obec Ludgeřovice obnovila tradici karnevalu na Ostříži. Ten letošní se konal v sobotu 

7. září a nesl se v country duchu. Připravený bohatý program bohužel negativně ovlivnilo 
počasí, které nás ovšem neodradilo uskutečnit dobrý skutek.
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Jeden z mnoha stánků patřil také kovbojkám z naší školky, které nabízely sladké výrobky 
a kávu. Myšlenkou bylo z finančního výdělku stánku podpořit místní Charitní dům sv. Mi-
kuláše v Ludgeřovicích. Konečná částka 3 500,- Kč byla předána vedení domova na zajištění 
kulturního vystoupení pro zdejší seniory. Počasí určitě ovlivnilo výši výdělku, ale hodnota 
dobrého skutku zůstala vysoká.

Kovbojky z naší školky

Adaptační kurz prvních ročníků
V pondělí 16. září se uskutečnil 

tradiční adaptační kurz pro první tří-
dy. Tentokrát jsme s prvňáčky nevy-
jeli daleko od školy, ale strávili jsme 
celý den v areálu na Landeku. Zde 
už na nás čekala agentura Z.A.D.E-
.K. s připravenými aktivitami. Děti 
si na stanovištích vyzkoušely vyrábět 
sliz, projít si nízké lanové překáž-
ky, střelbu na cíl a jiné. Spolupráce 
s agenturou byla pozitivní a určitě ne 
poslední.

Z celého dne si odnášíme nejen tričko s potiskem, ale i krásné vzpomínky a nové kama-
rády.

Mgr. Natálie Nevřelová, Mgr. Silvie Špetíková, Mgr. Michaela Kryglerová

Slavnostní předávání certifikátů 
Cambridge English

Svou slavnostní chvíli si užili žáci 4. až 6. roční-
ků v úterý 17. září. V obřadní síni Obecního úřadu 
v Ludgeřovicích jim za účasti vedení školy a obce 
byly předány mezinárodní certifikáty za splněné 

zkoušky Cambridge Eng-
lish. Žáci skládali zkoušky 
ve dvou kategoriích – zá-
kladní úroveň Starters (3. 
a 4. třída) a o úroveň vyšší 
Movers (žáci 5. a 6. tříd). 
K ohromným výsledkům 
jim velmi gratulujeme 
a přejeme mnoho dalších 
úspěchů při studiu anglic-
kého jazyka.

Mgr. Jitka Šílová
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Grant O2
Naše škola se dlouhodobě zaměřuje na využívání různých technologií, pracujeme ve výuce s in-

ternetem, od roku 2012 používáme aplikace na tabletech, a proto spolupracujeme s mnoha odborní-
ky, kteří se zabývají bezpečností dětí v oblasti informačních a telekomunikačních technologií.

Každoročně jsme se zapojovali do aktivit pořádaných Safer Internetem, Nebuď oběť, spolupracu-
jeme s www.nic.cz, pro žáky jsou známé Dny bezpečného internetu, pořádáme Hodiny kódu, jsme 
i aktivní v krajských a celostátních soutěžích, jež jsou zaměřeny na bezpečnost na internetu. Naši 
žáci vystupovali na žákovských sympoziích „Nebezpečí virtuální sítě“ nejen v Moravskoslezském 
kraji, ale stali jsme se i součástí mezinárodního projektu pro žáky Web Rangeres, který byl zaměřen 
na bezpečnost na internetu. Reprezentovali jsme s žáky i náš kraj v Praze. Škola získala mezinárodní 
certifikát eSafer Label v rámci prevence bezpečnosti na internetu.

Pořádali jsme i ve spolupráci se společností CESNET (sdružení vysokých škol a Akademie věd 
České republiky) přednášku na téma (Ne)bezpečnost sociálních sítí!!! Naši pedagogové jsou součástí 
týmu Google education group – GEG My jsme Ludgeřovice a pořádáme nejen pro naše žáky, ale 
i pedagogy z celé ČR různá školení a inspirativní odpoledne. Se svými příspěvky se zapojujeme do 
přednášek na celostátních konferencích.

Napsali jsme Grant O2 a škola získala 100 000 Kč. Chceme naučit naše žáky používat inter-
net chytře a bezpečně. V rámci projektu se budeme zabývat nejen počítačovou gramotností, online 
bezpečností ale i mediální gramotností. Pracovat na tématech jako jsou bezpečná hesla, zabezpečení 
sociálních sítí, online hry, jak chránit svá data, mluvíme s dětmi o online prostředí, kyberšikaně, 
seznamování se na internetu a jeho úskalích a nebezpečnosti, o nakupování online, autorských prá-
vech.

Touto cestou se snažíme naše děti naučit pracovat v prostředí internetu a poučit je, aby se mno-
hým nešvarům vyvarovali.

Ing. Marie Plačková
ZŠ a MŠ Ludgeřovice

Klub důchodců Ludgeřovice se loučil s létem
Loučil se už tradičně v areálu moštárny ludgeřovických zahrádkářů, letos 30. srpna. Za 

horkého slunečného odpoledne se sešlo asi 70 účastníků. Loučili se vesele, výborně se bavili, 

SPOLKY
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tancovali, jedli, pili, povídali. Celá akce byla výborem klubu dobře připravená, společnost 
vydržela až do pozdního večera.

AV.

Oslava 115. výročí ludgeřovických hasičů
Účastníci oslav se sešli 31. srpna u ha-

sičské zbrojnice a seřadili se do průvodu. 
Přítomny byly i delegace hasičů z dru-
žebních sborů a to z Turzyczky v Pol-
sku a Liptovské Kokavy na Slovensku, 
z Hati a Vrablovce. Nechyběl prapor obce 
Ludgeřovice, prapory a další standarty 
všech přítomných sborů, kromě vrablo-
veckého. Ludgeřovičtí nesli dva prapory 
svého sboru a to ten stávající, 25 let starý 
vyrobený manžely Fajkusovými a také 
prapor úplně nový. Nechyběla dechovka 

pana Ondruše. Průvod před desátou hodinou vykročil směrem ke kostelu, kde se konala 
děkovná mše svatá a po ní svěcení nového praporu ludgeřovických hasičů. Cena za pořízení 
nového praporu je necelých 130 tisíc Kč. 80 tisíc pokryla dotace Moravskoslezského kraje, 
zbytek pak rozpočet sboru. Dosavadní prapor bude uložen mezi pamětihodnosti sboru.

Po mši svaté se účastníci slavnosti znovu seřadili do průvodu, který se vydal do Obecního 
domu, kde se konala slavnost-
ní schůze. Po zahájení staros-
tou sboru Josefem Pudichem 
postupně promluvili:
–  starosta obce Daniel Hav-

lík vysoko ocenil práci ha-
sičů, kteří jsou vždy spo-
lehlivě k dispozici vždy, 
když je to potřeba,

–  kronikářka sboru Lucie 
Kalvarová hovořila o jeho 
historii, o trvání členství 
současných příslušníků 
stočlenného sboru. Nej-
starší je 89letý Andělín 
Tomeček, který je členem 
už 72 let.

–  náměstek ředitele HZS MSK Miloš Střelka a vedoucí oddělení MSK pro krizové řízení 
Tomáš Zuber pak přítomné pozdravili a ocenili práci ludgeřovických hasičů.
Posledním bodem schůze bylo tradiční předávání ocenění členům sboru.
V závěrečné diskusi ludgeřovickým hasičům k výročí gratulovali i hosté z Liptovské Ko-

kavy a z Turzyczky.
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AV.

Sbor zdobí nový prapor
Při oslavách 115. výročí založení hasičského sboru v obci byl veřejnosti představen staronový pra-
por hasičů.

Prapor je symbol. U hasičů pak nositel tradice a zhmotněná připomínka toho, že existuje 
kolektivita, která již desítky let věnuje svůj volný čas záslužné činnosti. Je tedy dosti složité 
textem vyjádřit to, že každý sbor prostě prapor symbolizuje.

Bohužel, tak jako je sbor aktivní, roste i četnost využívání praporu. Ukazujete jej celo-
ročně, v rámci všech povětrnostních vlivů. Ve sněhu, větru, dešti. Na ostrém slunci. Letos 
například se jednalo o oslavy sv. Floriána, patrona hasičů. Bez praporu se neobejde většina 
událostí v partnerských sborech ze zahraničí. Letos měl své zastoupení také při oslavách 
115. výročí založení sboru hasičů v naší obci. Oslavy probíhaly o víkendu na přelomu srpna 
a září. Prvního září byl nový prapor slavnostně požehnán a představen veřejnosti. Stalo se 
tak na mši svaté v našem kostele sv. Mikuláše. Samozřejmostí byl pak průvod z kostela do 
Obecního domu, kde oslavy pokračovaly slavnostní schůzí hasičů.

Jak vlastně prapor vypadá? Jedná se o ručně vyšívané dílo. Je zde zobrazen svatý Florián 
a motto Bohu ke cti. Prapor je přikotven k nosné tyči. Tu pak většinou nosí vlajkonoš se 
dvěma krajníky. Nutno říci, že takto nosíme i prapor obce a někdy i státní vlajku. Hymna 
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republiky ostatně zazněla i u žehnání praporu. Letos jste v průvodu mohli vidět prapor nový 
i starý.

Dva prapory. Není to málo, Antone Pavloviči? Tak nějak by se dala popsat nastalá situace. 
Nový prapor je totiž přesnou replikou toho původního. Starý prapor bude již mít své čestné místo 
v rekonstruované budově zbojnice. Jeho stav již nedovoluje běžné nošení a jeho využití bude spíše 
sporadické. Vždy jej zastoupí prapor nový. Nicméně se stejným významem.

Prapor trvalo vytvořit přes jeden rok. Celou akci si vzal na starost p. Petr Masný, náměstek 
sboru. Jelikož celou akci kočíroval, většina hasičů prapor viděla opravdu až při samotném aktu 
žehnání. Za zabezpečení mu patří velké poděkování. A to i z hlediska financí. Sbor totiž napo-
druhé uspěl a byla mu na pořízení a zachování tradic přiřknuta dotace od Moravskoslezského 
kraje. Ta nakonec dosáhla výšky 80 tis. korun. Zbytek pořizovací ceny, zhruba 50 tisíc korun pak 
sboru doplatili sponzoři. Tedy spíše naši mecenáši, mnohdy členové sboru, či lidé, kteří nám fandí 
a finančně podporují i při jiných příležitostech. Také jim patří obrovské poděkování.

Letmou kalkulací zjistíte, že pořízení praporu není vlastně levnou záležitostí. Také proto se 
musí řádně opatrovat. Na druhou stranu je to přes rok trvající ruční práce. A pro nás možnost, 
jak tu všechnu dlouhodobou, různorodou náplň naší činnosti vtěsnat do malého čtvercového pole 
s tyčí a přesto tím vyjádřit to, co reprezentujeme.

Ing. David Lange

Hlučínský krmáš v Klubu důchodců Vrablovec
Klub důchodců Vrablovec už tradič-

ně slaví dva krmáše. A to v září hlučínský 
a v listopadu ludgeřovický. Důvod je ten, že 
členy klubu jsou senioři jak z města Hlučín, 
tak z obce Ludgeřovice. Oslavu hlučínské-
ho přišla 3. září pozdravit místostarostka 
Hlučína Petra Řezáčová, z naší obce sta-
rosta Daniel Havlík a místostarostka Ale-
na Janošová. Senioři se od nich dozvěděli 
řadu věcí o dění ve městě či obci nebo např. 
o připravovaných investičních, kulturních 
a společenských akcích, nebo o aktuálních 
problémech. Předsedkyně Eva Vojevodová doplnila informace ze života klubu. Pochopitelně se 
nezapomíná na to, že krmáš je především o dobrém jídle, pití a zábavě.

AV.

Z Klubu důchodců Vrablovec
Na návštěvě v Domově pod Vinnou horou

Členové Klubu důchodců Vrablovec byli 4. září pozváni na zahradu Domova pod Vinnou 
horou na koncert pana Josefa Zímy.

Josef Zíma je označován jako nekorunovaný král české dechovky, je však známý jako 
popový zpěvák a moderátor. Zazpíval známé písně od Karla Vacka, Karla Hašlera, Jaromíra 
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Vejvody, filmové písničky a také si celý pořad sám uváděl. Přestože ho trápí zdravotní pro-
blémy, mezi svými posluchači si to užívá.

Pro všechny přítomné, a bylo jich hodně, to byl příjemný zážitek.

2. ročník Senior legionáře
V prostorách hlučínské štěrkovny za restau-

rací Nová laguna se 11. září dopoledne konal 
pro kluby seniorů z celého hlučínského okolí 
2. ročník Senior legionáře. Soutěžili jsme u při-
pravených stanovišť v disciplinách: střelba ze 
vzduchovky, kuše, luku a kulometu. Vyzkoušeli 
jsme si cestu bojovníka, koordinaci pohybu na 
lyžích, hod na cíl, kriket a další. Celkem se zú-
častnilo 20 tříčlenných družstev. Vyhrálo druž-
stvo z KD Vrablovec, druhé se umístilo druž-
stvo z Bohuslavic a třetí z Vřesiny. Počasí bylo 
nádherné, všichni jsme se dobře pobavili.

Zájezd do Valašského Meziříčí
17. září jsme pro členy Klubu důchodců Vrablovec uspořádali další zájezd. Zamířili jsme 

do Valašského Meziříčí. Navštívili jsme Muzeum řeznictví, kde jsme měli objednanou  ex-
kurzi s občerstvením. Přiblížili nám tradici zpracování masa, viděli jsme film, výstavu řez-
nických strojů a nabídli nám chutné pohoštění – jitrnice, tlačenka, česneková kýta, pikantní 
slanina, rolovaný bok, šunka, pečivo a ochutnávka řeznického piva. Po exkurzi jsme měli 
možnost nákupu v podnikové prodejně.

Pak jsme odjeli do Gobelínky,  viděli jsme, jak vzniká gobelín,  historické stroje, které 
jsou již technickými památkami. V Gobelínce se již více než 100 let  věnují ručnímu tkaní 
klasických gobelínů, originálních koberců a tapiserií.  Mezi nejslavnější díla Gobelínky pa-
tří opona Národního divadla v Praze.

Po dobrém obědě  jsme si prohlédli památky města. 
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Eva Vojevodová
předsedkyně KD Vrablovec

Lesní školka se v říjnu otevře veřejnosti
Dětský lesní klub Vrabčí hnízdo, který už druhým rokem funguje v Ludgeřovicích na Vrablovci, si 
můžete přijít prohléhnout v pátek 11. října 2019 od 16:00 hod.

Jak tráví čas děti v lesní školce, funguje provoz celoročně a jak je to v zimě? Co děti jedí a kde 
spí, není jim zima a kdo o ně pečuje? Tyto otázky napadají každého, kdo o lesní školce slyší poprvé. 
Věděli jste, že v české republice je lesních mateřských škol a lesních klubů okolo 130 a zastřešuje 
je Asociace lesních mateřských škol? Jejich koncept pochází z Německa a severských zemích, kde 
má dlouhou tradici. Děti tu tráví většinu času venku za každého počasí. Výchova je vedena k učení 
života ve společenství a k celkově udržitelnému rozvoji.

Lesní školku na Vrablovci navštěvuje v současnosti třicet dětí. Některé chodí celý týden, jiné 
jen na dva nebo na tři dny. Pečují o ně čtyři ženy a jeden muž, v lesní školce se nazývají průvodci. 
Vzdělávání tu probíhá venku za každého počasí, na oběd a odpočinek se ale děti uchylují do vy-
topené jurty.

Jurta je krásný prostor, který na člověka, který v něm pobývá, působí moc dobře. Vytápí se 
kamny a v zimě je tu možné vytopit až na 22 stupňů. Na Vrablovci dětem slouží dvě jurty, v jedné 
se jí a ve druhé spí. Děti tu leží na matracích, každé ve svém spacáku. V lesní školce dbáme na 
kvalitní odpočinek po aktivním dopoledni stráveném v lese nebo na výletě do okolí.

V září se děti připravovaly na svatováclavskou slavnost, vyprávěly si příběh Od zrníčka k chle-
bu, samy si vymlátily a umlely zrna, upekly kváskový chleba a snědly ho s medem. Navštívily také 
petřkovickou pekárnu. Slavnost proběhla s rodiči a všichni si ji moc užili.

Navštívit Vrabčí hnízdo můžete na podzim hned dvakrát. Otevřené odpoledne 11. října od 16 
hodin je pro všechny, kteří si chtějí školku prohlédnout i pro ty, kteří chtějí přiložit ruku k dílu. 
Bude se pracovat, povídat i hřát u společného ohně. Pro návštěvníky bude připraveno pohoštění 
a bazárek dětského oblečení na ven.

Lesní školka zve také na besedu o tom, jak oblékat děti v zimě, tak, aby si hrátky v mrazu 
a v kalužích užily. Budeme si také povídat o tom, proč vlastně chodit s dětmi ven i když je venku 
nevlídno a jak si to doma uspořádat, aby oblékání pěkně svištělo. Beseda proběhne v lesní školce 
v pondělí 4. listopadu v 16:00 hodin.

Těší se na vás tým Vrabčího hnízda.
Mgr. Tereza Sládečková
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ZAJÍMAVOSTI

A rostou …
Letošní houbařská sezona se mimořádně vydařila. Houby začaly růst už koncem srpna, daly 

se najít i raritní kousky. 23. srpna našla p. Václavíková pěkný exemplář pýchavky obrovské. Pý-
chavka měla po obvodu 89 cm a vážila 1,56 kg. Byly z ní výborné řízky, polévka i guláš. 

Houby stále ještě teď koncem září rostou a je jich tolik, že z lesa odcházejí všichni s plnými 
košíky.

AV.

Informační schůzka k záměru „internet v kanalizaci“
Schůzku uspořádala firma „za200.cz s.r.o“ z Petřkovic s Obcí Ludgeřovice. Konala se 

5. září v sále Obecního domu a byl o ni mezi občany velký zájem. Pořádající firma je posky-
tovatelem internetu a přišla se záměrem chytře využít potrubí splaškové kanalizace k ulože-
ní optických vláken pro rychlý, levný a spolehlivý internet. Je vlastníkem několika patentů, 
které tuto problematiku řeší. Obec tento záměr přivítala a úvodní instalace (první v repub-
lice) by měla být v příštím roce v nové zástavbě v lokalitě Rybníky. Majitel firmy Michal 
Najman celý záměr podrobně představil a také vysvětlil, že celý záměr je technologicky 
neutrální což znamená, že instalovaných vedení v kanalizaci mohou využívat všichni posky-
tovatelé internetu. Byla zodpovězena řada dotazů a předvedeny detaily upevnění optických 
vláken v potrubí. Byla to mimořádně zajímavá schůzka.
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Z obecní kroniky za r. 2009
Šikmým písmem následuje doslovný opis vybraných částí zápisu v obecní kronice za rok 2009 zpraco-

vaný kronikářem Adolfem Vjačkou:

Byl to pro naši obec dobrý rok. Nestihla nás žádná přírodní katastrofa, obec se i v těžších podmínkách 
současné hospodářské krize rozvíjela, např.:
–  Školní budovy byly zatepleny a dostaly novou hezky barevnou fasádu. Také začala rekonstrukce budovy 

obecního úřadu. Obě akce v hodnotě více než 10 milionů Kč jsou hrazeny z veřejných rozpočtů.
–  Soukromní podnikatelé vybudovali a do provozu uvedli zařízení či provozovny, které slouží občanům. 

Jsou to nový činžovní dům, nová restaurace, nové fitcentrum, nový bowling, nová kavárna s cukrár-
nou.

–  Začala intenzivní příprava budování nového centra obce s náměstím, poštou, obchody apod.
–  Na slušné úrovni byl i společenský a kulturní život v obci, např. bohatá plesová sezona, krásný koncert 

Mezinárodního hudebního festivalu Janáčkův máj v našem kostele, vydařené Dny obce Ludgeřovi-
ce, činorodá občanská sdružení jako Kluby důchodců Ludgeřovice a Vrablovec, zahrádkáři, chovatelé 
a další.

–  Dařilo se i ludgeřovickým sportovcům, např. všechna fotbalová mužstva TJ Ludgeřovice (muži, doros-
tenci, starší žáci, mladší žáci) skončila podzimní část sezony uprostřed svých tabulek.

–  Radost můžeme mít i z ludgeřovických hasičů, jejich zásahová družstva jsou na velmi dobré úrovni. 
V roce 2009 byli např. nasazeni na odstraňování povodňových škod na Novojičínsku.

Byly pochopitelně i skutečnosti a události, ze kterých v žádném případě radost mít nemůžeme, např.:
–  Koncem roku 2009 neznámí zloději vykradli hasičskou zbrojnici, odnesli zařízení za více než 100 

tis. Kč.
–  Stále nezačala výstavba splaškové kanalizace, stále na to nejsou peníze.
–  Vysoká nezaměstnanost.
–  Jedovatý kouř z některých komínů stále ničí kvalitu ovzduší – bezohlednost jejich majitelů je neomlu-

vitelná.
–  Konaly se jedny volby – volby do Evropského parlamentu. Volební účast byla v Ludgeřovicích jen 

28 %.

Počasí v roce 2009
Na počasí roku 2009 si v Ludgeřovicích ne-

můžeme stěžovat. V zimě bylo zima i sníh, při-
tom mráz nikdy nebyl větší než -10 °C, jaro hez-
ké, slunečné, teplé, bez ranních mrazíků, na léto si 
také nemůžeme stěžovat, první podzimní ranní 
mrazík byl až 22. října, další počátkem listopadu 
a pak až na přelomu listopadu a prosince. První 
sníh jsme viděli 4. listopadu, a to jen asi 2 hodiny, 
ten druhý pak až v polovině prosince. Největší 
mráz roku 2009 byl 20. prosince, a to -12 °C. 
Přírodní živly byly ukázněné, jediný výstřelek se 
konal 28. června, kdy průtrž mračen rozvodnila 
Ludgeřovický potok, naštěstí bez větších škod. Snímek z 28. 6. 2009
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Rekonstrukce břehů potoka v ulici Na Návsi
Břeh Ludgeřovického potoka přiléhající 

k ulici Na Návsi poblíž ulice Uzavřené byl před 
mnoha lety vyztužen nevzhlednými betonový-
mi panely, ty se pod tíhou stále většího doprav-
ního zatížení v ulici začínají posunovat, břeh 
potoka se nebezpečně bortí. V polovině března 
začaly práce na rekonstrukci břehu, betonové 
panely jsou nahrazovány masivními kamenný-
mi gabiony – viz snímky z 18. 3. 2009. Rekon-
strukci provádí ludgeřovická firma Škrobánek.

Stařičký ruční mandl u manželů Fischerových v ulici Na Návsi
Pamětníci jej znají jako mandl „u Pecu-

cha“. Havíř pan Ignác Pecuch měl se svou 
ženou Terezií pět dcer, za První republiky 
začaly postupně dospívat, parádit se, sbírat 
výbavu. Panu Pecuchovi začalo vadit, že 
manželka a dcery pořád žehlí a spálí při-
tom hodně uhlí – žehlilo se tehdy žehličkami 
s želízky zahřívanými v kamnech. Pan Pe-
cuch sice měl jako havíř deputát uhlí, ten ale 
vždy prodal (tehdy nebylo vůbec jednoduché 
uživit a ošatit tak velkou rodinu) a uhlí na 
topení a vaření doma si, stejně jako většina 
tehdejších horníků, pracně nanosil ze šachty 

v aktovce. Při cestě na šichtu měl v aktovce svačinu, při cestě domů pak uhlí. Nelze se proto divit, že 
nerad viděl, že „ženské“ jsou schopné za jeden den při žehlení spálit uhlí, které ze šachty nanosil za 
celý týden. Našel řešení. V Hlučíně se v jedné rodině, asi v roce 1928, zbavovali stařičkého mandlu, 
ten pan Pecuch koupil, opravil a zprovoznil. Ruční mandl ke svému provozu uhlí nepotřebuje, 
k jeho pochodu stačí „lidské sádlo“. Od té doby se „u Pecucha“ mandlovalo, s prádlem se tam naučily 
chodit i sousedky, mandl dokonce začal „vydělávat“. Za jednu várku mandlování se ovšem tehdy 
platilo jen 20 haléřů.

Budovy ludgeřovické školy už mají novou 
fasádu – hezky barevnou

V polovině letošních prázdnin vrcholily 
práce na zateplení školních budov dokon-
čováním nových fasád. V pondělí 27. čer-
vence dělníci odstranili z hlavní budovy 
lešení a celá škola se z nevýrazného špina-
vě šedivého hávu, jaký ještě měla koncem 
letošního jara, převlékla do svěžích barev 
a stala se ozdobou obce.
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Z veřejného projednávání soutěžního návrhu na řešení Centra služeb Ludgeřovice
Konalo se v sále Obecního domu 7. 9. 2009. Návrh přítomným občanům představili:
–  za společnost Sample alfa, a.s., která soutěžní návrh předložila, Ing. Eduard Skaba,
–  za společnost KANIA a.s., která je zpracovatelem příslušné studie pak Ing. Marek Kania (ko-

ordinace), Ing. arch. Lukáš Gelnar (návrh architektonického řešení), Ing. Jiří Datinský (návrh 
dopravního řešení).
Z dotazů přítomných občanů bylo zřejmé, že se jim předložený soutěžní návrh zamlouvá, že 

vítají to, že neřeší jen samotné Centrum služeb na Menšíkové louce, ale že nabízí velkorysé ře-
šení nového centra obce na daleko větší ploše zahrnující i současnou farskou zahradu a soukromý 
pozemek a stavbu mezi farskou zahradou a ulicemi Hlučínskou a Markvartovickou. Podle sou-
těžního návrhu by zde mělo vzniknout skutečné náměstí, na něm obchody, pošta, ordinace lékařů, 
byty, dostatečný počet parkovacích míst, dostatek zeleně. Dopravní napojení náměstí, Hlučínské 
a Markvartovické ulice, je řešeno dostatečně dimenzovaným kruhovým objezdem. Občany příjem-
ně překvapilo i vyjádření Ing. Eduarda Skaby k době realizace celého záměru, mělo by to být do 
několika málo let.

Celý tento velkorysý plán vybudování centra obce, který počítal i s částí farské za-
hrady, později zkrachoval, aniž se začalo stavět, protože se společnosti Sample alfa, 
a.s. nepodařilo získat k tomu nezbytný pozemek s budovou (prodejna květin a pečiva) 
od jeho majitelky.

Září 2009 – finišují stavební práce v Ludgeřovicích na budovách zajímavých pro ob-
čany

Na novém bytovém domě se už pracuje na fasádě. Nový bytový dům na Hlučínské ulici, vedle bu-
dovy firmy SAPPEX TRADE, staví Jan a Jana Glombicovi. Snímky z 26. září 2009.
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Rychle pokračuje i letos zahájená stavba nové cukrárny vedle motelu TAXI. Staví místní podnika-
telky A. Kaniová a P. Strachotová. Snímky z 26. 9. 2009:

Rekonstrukce budovy obecního úřadu začala a pokračuje naplno i v  tvrdých zimních podmínkách.

Snímek z 28. prosince 2009.
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Úplně nová krásná kavárna s cukrárnou u křižovatky ulic Hlučínská a Vrablovecká je v pro-
vozu od poloviny prosince 2009. Budova, interiér, parkoviště – vše úplně nové, perfektní, vkusné, 
hezké, čisté, voňavé ...

AV.

Jubilanti – září 2019
Hilda Perutková 96 let
Marie Tichá 94 let
Marie Timková 91 let
Lucie Bartusková 85 let
Bruno Drobík 85 let
Erika Janošová 80 let
Marie Klučková 80 let
Edeltruda Konečná 80 let
Bedřich Muschalek 80 let
Marie Neuvirtová 80 let
Adolf Vjačka 80 let
Anna Volková 80 let

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme!

INFORMACE A OZNÁMENÍ

Letošní osmdesátníci
My, kteří jsme se narodili v roce 1939, jsme jako malé děti prožili celou druhou světovou 

válku a patříme k nejmladšímu ročníku, jehož členové si na poslední rok této hrůzné války 
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pamatují. Také si dobře uvědomujeme, že na rozdíl od svých rodičů a prarodičů jsme prožili 
své mládí, dospělý věk a zatím i celé stáří bez války. Máme prostě mimořádné štěstí, protože 
od roku 1945 je ve střední Evropě už více než tři čtvrtě století klid, jaký zde tak dlouho 
nikdy předtím v celé historii nevydržel. Moc si toho vážíme.

V sobotu 14. září se v ludgeřovickém kostele pro nás osmdesátníky z celé farnosti konala 
děkovná mše svatá a po ní přátelské posezení v restauraci v Obecním domě.

AV.

Vítání občánků
Vážení rodiče,

v sobotu 19. října 2019 se uskuteční vítání dětí.

Přihlásit se můžete nejpozději 9. října 2019, pokud se 
Vaše dítě narodilo během posledního roku a od narození 
má stále trvalý pobyt v Ludgeřovicích. Stačí, když se jeden 
z rodičů dostaví se svým občanským průkazem a rodným listem dítěte na Obecní úřad 
v Ludgeřovicích do kanceláře č. 10 v 1. poschodí.

Obecní úřad, úsek správních činností
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Projekt „2leté děti objevují školkový svět“
Mateřská škola Liščata, zapsaná v rejstříku škol a škol-

ských zařízení, začala spolupracovat od září s obcí Ludge-
řovice v rámci projektu „2leté děti objevují školkový svět“. 
Tento projekt se týká dětí z Ludgeřovic, kdy za příspěvku 
obce je jim umožněno navštěvovat naší mateřskou školu 
za zvýhodněných podmínek. Jsem ráda, že se nám pro-
jekt povedlo zrealizovat a mohli jsme rodičům nabídnout 
místo pro jejich dítě v naší škole. V rámci našich maloka-
pacitních tříd přistupujeme k dětem individuálně, což jim 
umožňuje snazší adaptaci pro jejich velkou změnu v živo-
tě, a to je vstup do mateřské školy.

Mgr. Monika Stuchlíková
ředitelka mateřské školy

Blíží se kampaň DOMA  
a Papučový den!

Už pár měsíců chystáme 3. ročník kampaně 
„DOMA. Týden pro mobilní hospice“, který proběh-
ne 7. – 13. října 2019! Letos se zapojí 21 mobilních hospiců z celé ČR a spo-
lečně chceme šířit myšlenku umírání DOMA. Protože si můžeme vybrat, kde 
chceme strávit konec svého života. Protože existují organizace, které nás v této 
situaci podpoří. Protože doma jsou naši blízcí. Každý hospic bude pořádat akce 
pro laickou i odbornou veřejnost. O nich se dočtete na www.umiratdoma.cz. 
 A již potřetí nazujeme na nohy papuče a vyrazíme do práce, do školy, na úřad či na 
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nákup. Prostě všude! 7. října totiž proběhne Papučový den, kdy si vezmeme kou-
sek svého doma s sebou kamkoliv půjdeme. Přidejte se k nám. Vezměte si s sebou 
7. října papuče, vyfoťte se a sdílejte s #papucovyden na Facebooku a Instagramu. 
Podpořte mobilní hospicovou péči v České republice.

Podpořte nás
Chcete nám pomoct? Stát se součástí našeho týmu a umožnit umírajícím zůstat 

doma až do konce? Podpořte nás a darujte Jeden den doma. Děkujeme!
Ing. Jana Pastrňáková, fundraiser MHO

SVOz VELKOOBjEmOVýCH 
A NEBEzpEčNýCH ODpADů

Sobota 12. 10. 2019
Parkoviště u Hostince na Vrablovci 8:00 hod. – 11:00 hod.
Parkoviště u Obecního úřadu Ludgeřovice 12:00 hod. – 15:00 hod.

SBěr šAtStVA DO KONCE rOKU 2019

Kdy? 10. října, 21. listopadu

Kde? V sídle Charity Hlučín, U Bašty 275/3, Hlučín

Co?  Darovat můžete letní i zimní boty, letní i zimní 
bundy, ponožky, spodní prádlo, svetry, mikiny, 
kalhoty, košile, trička, tepláky, čepice, šály,  
spací pytle, stany a další.
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Bojujeme s černými odběry pitné vody a nelegálním 
vypouštěním odpadní vody!
Nové technologie a technická zařízení umožňují SmVaK Ostrava účinněji bojovat s podvod-
níky

Černé odběry elektřiny nebo pitné vody stejně 
jako nelegální napojení na kanalizační síť není pro-
blémem pouze rozvojových zemí, s nimiž se toto 
téma obvykle spojuje. Nelegální napojování na vo-
dovodní nebo kanalizační síť, stejně jako snaha najít 
cestu, jak obejít monitoring skutečné spotřeby vody, se týkají i naší země a lokalit, 
kde provozuje vodovodní nebo kanalizační síť SmVaK Ostrava. Je třeba zdůraznit 
to, že podvodníci se vystavují riziku významného finančního postihu. Technika 
pro odhalování nelegálního chování se rychle vyvíjí a ulehčuje provozovatelům 
vodárenských zařízení práci při odhalování přestupků.

Co to je neoprávněný odběr a jaké jsou sankce?
„Podle Zákona o vodovodech a kanalizacích je nelegální odběr definován jako odběr 

z vodovodu před vodoměrem, odběr bez uzavřené písemné smlouvy o dodávce vody nebo 
v rozporu s ní, přes vodoměr, který v důsledku zásahu odběratele odběr nezaznamenává 
nebo zaznamenává odběr menší, než je odběr skutečný, nebo přes vodoměr, který od-
běratel nedostatečně ochránil před poškozením,“ vysvětluje ředitel vodovodů SmVaK 
Ostrava Milan Koníř.

Pokud dojde k neoprávněnému odebrání vody z vodovodu, vystavuje se dle výše 
zmiňovaného zákona za tento přestupek fyzická osoba možnosti udělení pokuty až 
do výše 50 tisíc korun ze strany vodoprávního úřadu. Do stejné výše může vystou-
pat také pokuta pro právnickou nebo podnikající fyzickou osobu. 

„Pokud  je napojení na zařízení vodovodů nebo kanalizací provedeno bez souhlasu 
vlastníka nebo provozovatele, může dojít ke spáchání dalšího přestupku, a to tím, že 
fyzická osoba nebo právnická či podnikající fyzická osoba neoprávněně manipulují se 
zařízením. Jde tedy o další přestupek, který může být penalizován také do výše 50 tisíc 
korun. Byl-li delikt spáchán opakovaně, může postih dosáhnout až dvojnásobku horní 
hranice a vyšplhat se až k sto tisícům korun,“ dodává Koníř.

Zmiňovaný zákon také umožňuje provozovateli vodárenské infrastruktury pře-
rušit nebo omezit dodávku vody nebo odvádění odpadních vod do doby, než pro 
to pomine důvod, který udává legislativa. To vše samozřejmě není pro odběratele, 
který se pokouší o podvod, zadarmo. Jak přerušení dodávky, tak její obnovení před-
stavuje významný finanční náklad.

Nelegální odběry pitné vody je možné rozdělit do dvou skupin. „V prvním přípa-
dě jde o nezákonný odběr pitné vody přímo z vodovodní sítě z hydrantu, druhou skupi-
nou jsou nelegální odběry před vodoměrem,“ upřesňuje Koníř.
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Jak jsou černé odběry zjišťovány?
I v tak konzervativním oboru, jakým je vodárenství, jde pokrok ve využívání 

moderních technologií v oblasti telekomunikací, přenosu dat a kamerové techniky 
velmi rychle dopředu. Platí to také pro společnost SmVaK Ostrava, která v letoš-
ním roce nasadila vysoce sofistikovaný systém monitoru úniků.

„24 hodin denně 365 dní v roce vyhodnocuje nástroj anomálie ve vodovodní síti. 
V systému je analyzováno obrovské množství dat z 842 distriktů, na které jsme naši síť 
rozdělili. Díky zmenšení sledovaných oblastí jsme proto schopni rychle a velice přesně lo-
kalizovat jak úniky, které mohou souviset s havárií nebo jinou mimořádnou skutečností, 
ale také ty, které mohou být důsledkem neoprávněných odběrů,“ říká generální ředitel 
SmVaK Ostrava Anatol Pšenička.

Možností je ale více. Například odběry z hydrantů zachytí monitorovací systém 
SmVaK Ostrava. V případě, že jsou vyhodnoceny jako podezřelé, nezvyklé nebo 
anomální vyjíždí pohotovostní technici do terénu situaci prověřit. „Často se jedná 
o cvičení dobrovolných hasičů, kteří tuto skutečnost zapomněli nahlásit a neměli uzavře-
nou smlouvu, ale setkáváme se také s případy, kdy si lidé chtějí načerno naplnit bazén 
pomocí hadice z hydrantu.  V souvislosti s tím, jak se problematiky sucha stává důležitým 
tématem společenské, politické nebo mediální agendy, si navíc občané více všímají  po-
pisovaných odběrů a dalších netypických situací. Dostáváme od nich pak upozornění na 
tuto nelegální činnost. Tyto podněty prověřujeme a v případě, že se prokážou jako opráv-
něné, tak je sankcionujeme, jak nám umožňuje legislativa,“ popisuje Pšenička.

Nelegální odběry u vodovodních přípojek jsou odhalovány také pomocí kamerové 
techniky. SmVaK Ostrava v letošním roce zakoupily novou kameru, která je schopna 
projít i potrubím velmi malého průměru. Její pomocí je možné zdokumentovat nele-
gální odbočku pro odběr pitné vody před vodoměrem. „Existují i další možnosti, jak na 
nelegální odběry přijít. Ty si necháme jako naše interní know how, abychom podvodníkům 
jejich situaci nezlehčovali a nedávali jim možnost, aby se poučili,“ dodává Milan Koníř.

Odvádějme odpadní vody legálně.
Popisovaná problematika se stejně jako dodávek pitné vody týká také neopráv-

něného vypouštění odpadních vod do kanalizace pro veřejnou potřebu. „Legisla-
tiva specifikuje, že může jít o neoprávněné vypouštění v případě, kdy nebyla uzavřena 
písemná smlouva o odvádění odpadních vod, případně jsou odpadní vody vypouštěny 
v rozporu s ní. Nelegální je také vypouštění odpadní vody v rozporu s podmínkami, které 
udává kanalizační řád. Odpadní vodu není možné vypouštět ani přes měřicí zařízení 
neschválené provozovatelem, nebo přes měřicí zařízení, které v důsledku zásahu odběra-
tele množství vypouštěných vod nezaznamenává, nebo zaznamenává menší množství 
než skutečné,“ vysvětluje ředitel kanalizaci SmVaK Ostrava Jan Tlolka.

Příkladem podle něj může být vypouštění závadných látek do kanalizace, které 
zmiňovaný řád zakazuje, používání drtičů kuchyňského odpadu nebo vypouštění 
dešťových vod do splaškové kanalizace. 
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Půlmaraton v Budapešti
Konečně je pátek 6. září a naše sehraná pětice – Radek s Pavlínkou, 

Jirka s Petrou a já, vyrážíme na dlouho plánovanou cestu do Budapešti. 
V neděli tam totiž běžíme půlmaraton! Hotel jsme našli bez problémů, 
tady jsme narazili na Valdu s rodinkou, kteří přijeli chvíli před námi. 
V sobotu jsme vyzvedli startovní balíčky a odpoledne strávili v historic-
kém centru. Při zpáteční cestě jsme narazili na další skupinku „našich“- 
odpoledne přijeli Martin, David, Luboš a Jirka a bydleli hned ve vedlejším hotelu. V noci 
lilo jako z konve. Ráno rychlá snídaně – instantní ovesná kaše z domova – a už se soukáme 
všichni i s Valdou, Jirkovi do auta (vzadu sedíme 4), který nás veze na místo startu.

Bylo pod mrakem, kolem 15 stupňů, takže ideální běžecké podmínky. Rychlé foto 
všech zúčastněných, jdeme si vystát frontu na WC a pak už pádíme na start. Hladina 
adrenalinu stoupá a už slyšíme startovní výstřel. Jdeme na to. První kilometry si opravdu 
užíváme, Jirka fotí hned v první zatáčce, to jsme se ještě skoro ani nezpotili. Trasa vede 
podél Dunaje, přes mosty, kolem historických budov a parlamentu, prostě nádhera! A at-
mosféra je nepopsatelná. Co kousek hraje nějaká kapela nebo DJ. Slyšeli jsme snad všech-
ny možné nástroje, bubny, trubky, harmoniku, dokonce i dudy. Lidé podél trati úžasně 
fandili, tleskali a občas jsem zaslechla i svoje jméno, které si přečetli na mém startovním 
čísle. Běží mi to skoro samo říkám si, že dneska by to konečně mohlo být pod 2 hodiny. 
Jsem v půlce a pořád jsem v pohodě. Na 18. km čekám krizi, jako obvykle, ale zatím po-
řád držím tempo a je mi fajn. Tady vidím Jirku s foťákem a mávám ostošest. To mně zase 
nakoplo a ještě trochu zrychluju. Dneska to dám, cítím to v kostech. Nechce se mi ani 
věřit, že mám před sebou poslední kilometr. Už vidím cíl! 100 metrů do cíle a já zrychluju. 
Závěrečný finiš si užívám. Cílem jsem proběhla v čase 1 hodina 53 minut. Zvládla jsem 
to, splnila jsem si svůj sen!

Dostanu medaili a jdu si pro piknikový balíček. Narazím na naše chlapy, Radka, 
Davida a Valdu, kteří doběhli kus přede mnou. Vypadají spokojeně. Chvilku po mně 

„Při neoprávněném vypouštění se fyzická osoba jako odběratel dopouští přestupku, za 
který může být uložena pokuta až do výše 100 000 korun. Právnická osoba a podnikající 
osoba jako odběratel se dopouští správního deliktu, za který mu může být uložena pokuta 
až do výše 100 000 korun,“ konkretizuje Tlolka.

Stejně jako v případě pitné vody existují i v případě nelegálního odvádění vody 
odpadní způsoby, jak tuto skutečnost odhalit. „Kanalizace například kontrolujeme 
speciální kamerou. Kontroly probíhají také během rekonstrukcí kanalizační sítě. Další 
technické nástroje, jak dokážeme nelegální vypouštění efektivně odhalit, bych si raději 
nechal pro sebe, abychom situaci případným podvodníkům neulehčovali,“ uzavírá Jan 
Tlolka.

Mgr. Marek Síbrt, mluvčí
Severomoravské vodovody a kanalizace Ostrava a.s.
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doběhne Luboš a pak Peťka, která to dá taky pod 2 hodiny. Pak dobíhají Jirka, Mar-
tin a Pája, která si taky splnila svůj cíl pod 2 hodiny 30 min. Jelikož, jedna skupinka 
jede hned domů, tak dáme ještě poslední společné foto a popřejeme jim šťastnou cestu 
domů. Naše pětice si po krátkém odpočinku jde užívat do termálních lázní. Domů 
jedeme až zítra, ale dnes máme co slavit!

Alena Sobková
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ObeCní úřad LUdgeřOviCe

Starosta obce:   starosta@ludgerovice.cz 553 876 010 

Místostarostka obce: mistostarostka@ludgerovice.cz  

Tajemník:   tajemnik@ludgerovice.cz 553 876 022
Sekretariát starosty a tajemníka: sekretariat@ludgerovice.cz 553 876 011

Stavební úřad  – vedoucí: stavebni@ludgerovice.cz 553 876 015
 – referenti:  553 876 016

Matrika:   matrika@ludgerovice.cz 553 876 012
Ohlašovna:   ohlasovna@ludgerovice.cz 553 876 013

Finanční úsek – vedoucí: vfu@ludgerovice.cz 553 876 019
Pokladna:   pokladna@ludgerovice.cz 553 876 020
Hřbitovnictví:  financni@ludgerovice.cz 553 876 021

Životní prostředí – vedoucí: olsak@ludgerovice.cz 553 876 024  
  – referent: matouskova@ludgerovice.cz

Knihovna:   knihovna@ludgerovice.cz 553 876 017

Půjčovní doba:
Pondělí: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Úterý: 8:00 – 12:00 12:30 – 15:00
Středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

Technické služby Ludgeřovice
  – jednatel: balgar@tsludgerovice.cz 597 582 770
    602 750 081
  – ekonom: mikulasova@tsludgerovice.cz 597 582 771
    608 267 551

www.ludgerovice.cz
urad@ludgerovice.cz 
tel.: 595 052 578
fax: 595 052 278

úřední hodiny:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Pokladna:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Čtvrtek: 8:00 – 12:00



Tištěná verze Zpravodaje dále obsahuje inzeráty. 


	Ludge1019upr.pdf
	Ludge1019n
	LudgeOBA1019
	Ludge1019b
	LudgeOBA1019


	Obsahuje inzeráty.pdf



